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Парламентът привика Кирил Петков и шефа на ДАНС
за обяснение за изгонването на 70 руски дипломати
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кандалът, в който премиерът в
оставка Кирил Петков вкара
България с едноличното си реше-
ние да изпъди 70 руски диплома-
ти, е НЕПРОСТИМО ГРУБ поли-
тически и дипломатически гаф.
Още повече, че под нотата, връче-
на на руския посланик Елеонора
Митрофанова, се е подписал зам.
външен министър, а не титулярът
Теодора Генчовска. Още повече,
че този въпрос не е обсъждан нито
на коалиционен съвет, нито в пра-
вителството, че дори и в ПП, а
решението за гоненията срещу
руската дипломатическа мисия е
взето един Бог знае къде, как и
срещу какво.

Независимо, че вицепрези-
дентът Илияна Йотова и някои
други пришиват това решение на
цялото правителство. Знаем защо
го правят. Все повече от избира-
телите на БСП започват да се
събуждат от транса и вече добре
разбират кои сили и защо целена-
сочено атакуват ръководството на
БСП. Аватарите им вече са в ход
по тв екраните, а политическите
марионетки, които загряват на
резервната линия, се осветяват без
време.

Лидерът на БСП и вицепреми-
ер Корнелия Нинова заедно с
Изпълнителното бюро и парла-
ментарната група на партията
излязоха с категоричното реше-
ние, че спират преговорите за нов
кабинет с ПП, докато Кирил Пет-
ков не поеме отговорността за
стореното.

×å áóì,
÷å òðÿñ!

С

Нора СТОИЧКОВА

Категоричен политичес-
ки ход предприе лидерът на
БСП Корнелия Нинова, за-
едно с ИБ и ПГ на “БСП за
България”, след еднолично-
то решение на премиера
Кирил Петков да изгони 70
руски дипломати от стра-
ната.

БСП спира преговорите
за съставяне на нов кабинет,
обяви Корнелия Нинова в
кулоарите на парламента
след съвместно заседание на
ИБ и ПГ на “БСП за Бълга-

рия”. По думите й това е
безпрецедентно в българска-
та дипломатическа история
и е на прага на скъсване на
дипломатическите отноше-
ния с Русия. Нинова бе кате-
горична, че няма решение за
това на МС, а решението е
взето абсолютно еднолично
от Кирил Петков.

“Всеки, който твърди, че
има решение на Министер-
ския съвет, като например
вицепрезидентът Йотова, да
го докаже и да извади такова

решение!”, заяви Нинова.
Социалистите настояват

президентът да свика спеш-
но КСНС. По тяхно насто-
яване снощи се проведе за-
крито заседание на парла-
мента, на което бяха приви-
кани премиерът в оставка
Кирил Петков и шефът на
ДАНС, който да представи
доклада, въз основа на кой-
то Петков е взел решението
за изгонване на руските
дипломати.

“Ако президентът не

знае, че има такъв доклад на
ДАНС, то нещо категорич-
но не е в ред в държавата”,
посочи Корнелия Нинова.

По отношение на
възможностите за подновя-
ване на преговори с ПП за
нов кабинет, Нинова отсе-
че: “Ще се върнем на маса-
та на консултациите, ако
ПП предложи друг кандидат
за премиер и Кирил Петков
поеме отговорността за по-
ведението си досега”.

Едва 4,4% от българите не са имали почти никакви затруднения
да посрещнат разходите си през миналата година. Покупателната
способност на домакинствата ни е наполовина от средната в ЕС.
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“До последния ден на пра-
вителството оставаме социал-
ния стълб в него”, заяви в Ми-
нистерския съвет министърът
на икономиката и индустрията
Корнелия Нинова. Тя обяви, че
вчера, когато бе едно от по-
следните заседания на Минис-
терския съвет, е взето реше-
ние социалната пенсия за ста-
рост да се увеличи с 45,3% и
да стане от 170 на 247 лв.

От това следва и увеличе-
ние на пенсията на военните
инвалиди, социалната за инва-
лидност,  за гражданска инва-

БНТ няма да има нов директор засе-
га и на поста остава Емил Кошлуков.
Дотук се стигна след три гласувания на
членовете на Съвета за електронни
медии, които не успяха да намерят
консенсус и да излъчат генерален ди-
ректор на БНТ. Никой от осмината
претенденти за поста не получи три от
петте гласа, необходими за решението.
Процедурата се прекратява, а Кошлу-
ков ще управлява БНТ до провеждане-

Ученици и учители от
Професионалната земедел-
ска гимназия в Силистра
излязоха на протест заради
липсата на предпазни мерки
за опазването на живота и
здравето на пешеходците в
района на училището. Авто-
бусната спирка и пешеход-
ната пътека, които ползват
учениците на гимназията, се
намират на натоварения път
Силистра-Русе. Той е част
от републиканската пътна
мрежа и по закон там не
могат да бъдат поставени ог-
раничители на скоростта.

“От 3 години пиша до
всички институции във
връзка с това, че в района не
се спазва ограничението от
50 км/ч и пешеходците не
могат да преминават нормал-
но. Молил съм да бъде по-

СНИМКА БТА

По повод Националния ден на безопасността на движението
по пътищата пред храм-паметник “Св. Александър Невски” сe проведоха
демонстрации по оказване на помощ при транспортни произшествия

КОРНЕЛИЯ НИНОВА:

Îñòàâàìå ñîöèàëíèÿ ñòúëá íà
ïðàâèòåëñòâîòî äî ïîñëåäíèÿ äåí
Социалната пенсия за старост се вдига от 170 на 247 лева, обяви лидерът
на БСП, вицепремиер и министър на икономиката и индустрията

лидност, персоналната пенсия,
добавките за чужда помощ, за
инвалидите от Отечествената
война, за ветераните от войни-
те. Учениците с изявени дарби
ще получат стипендии в раз-
мер на 278 235 лв. “Каквото и
да се случва оттук нататък,
БСП си остава защитник на
социално слабите, бедните,
децата и младите семейства”,
категорична бе Корнелия Ни-
нова.

Правителството одобри и
други 2,6 млн. лева за финан-
сиране както на реализирани,

така и на предстоящи почивки
на ученици по Националната
програма “Отново заедно”.
Със средствата се обезпечават
пътуванията на 4012 ученици
от I клас до XI клас и 404 учи-
тели или други ръководители
от 87 общински училища. За
участниците в пътуванията е
осигурено финансиране от
централния бюджет за
шестдневен туристически па-
кет в размер на 500 лв. на уча-
стник.

Още 10 млн. лв. ще бъдат
вложени в модернизацията на

професионални училища в
страната. Одобрените от каби-
нета средства са за ремонти на
учебни корпуси, спортни пло-
щадки, работилници, общежи-
тия, физкултурни салони, учи-
лищни дворове и за изгражда-
не на санитарни помещения за
ученици и учители с уврежда-
ния.

Преди началото на заседа-
нието на кабинета премиерът в
оставка Кирил Петков заяви, че
правителството ще продължи
да взема важни за държавата ре-
шения. Две от най-важните са

вицепремиерът и министър на
финансите Асен Василев да
бъде упълномощен да води пре-
говори и да подпише финансо-
вото споразумение по изпълне-
ние на Механизма за възстано-
вяване и устойчивост между
ЕК и правителството. Така ще
се даде реален старт на възмож-
ността България да поиска
първите траншове от 13 млрд.
лева от Плана за възстановява-
не. Другото решение на МС е
да се определят органите и
структурите, отговорни за
изпълнение на плана.

Ïðîâàëè ñå èçáîðúò íà íîâ øåô íà ÁÍÒ
то на нова процедура за избор.

На финалното трето гласуване Ве-
нелин Петков бе подкрепен от двама
комисари - Пролет Велкова, издигната
от “Демократична България”, и Симо-
на Велева, от квотата на “Продължава-
ме промяната”. Останалите гласуваха с
“въздържал се”.

Настоящият генерален директор
Емил Кошлуков и при трите вота бе
подкрепен само от Галина Георгиева,

издигната от ГЕРБ през 2019 г.
Сашо Диков получи подкрепа от

Симона Велева и председателя на СЕМ
Соня Момчилова, която бе издигната
за комисар от президентската квота.

В надпреварата се състезаваха Емил
Кошлуков, Венелин Петков и Сашо
Диков, Ирина Величкова, Василена
Матакиева, Красимир Ангелов, Сашо
Йовков и преподавателката по тв жур-
налистика Светлана Божилова.

Момчилова закри процедурата за
избор на генерален директор на БНТ и
съобщи, че нова ще бъде открита при
следващото заседание на СЕМ. “Аз не
споделям Пилатовския подход да избе-
рем някого, само защото трябва да има
избор”, заяви Момчилова. Пролет Вел-
кова каза, че не е горда от липсата на
избор. Тя изрази съмнение в автоном-
ността на гласовете на членовете на
регулатора.

Ó÷åíèöè è ó÷èòåëè
îò Ñèëèñòðà ïîèñêàõà
áåçîïàñíè ïúòèùà

ставено някакво препятст-
вие, но от институциите ми
отговарят, че пътят е от част
от републиканската мрежа и
законът не позволява това да
се случи”, каза пред БТА ди-
ректорът на гимназията Пла-
мен Славов. Пътните знаци,
указващи максимална ско-
рост от 50 км/час, и перио-
дичните проверки на Пътна-
та полиция също не помагат,
твърдят от училището.

Учениците споделиха, че
се страхуват да пресичат,
тъй като шофьорите обик-
новено се движат с преви-
шена скорост и почти нико-
га не спират на пешеходна-
та пътека. Ако проблемът не
бъде решен скоро, от гимна-
зията ще продължат с про-
тестите и през следващата
учебна година.

ÌÇ ïðåïîðú÷à äà ñå íîñÿò ìàñêè íà çàêðèòî è â òðàíñïîðòà
По-заразният подва-

риант на омикрон BA.5,
който доминира в момен-
та в Европа, вече е в
България. Министерст-
вото на здравеопазване-
то обяви, че у нас са

установени 7 проби от
него - 6 в София и една в
Кюстендил.

Поради рязкото пови-
шаване на заболяемостта
в последните дни минис-
терството препоръча хо-

рата отново да започнат
да спазват основните
мерки за предпазване от
заразяване. Това все още
са препоръки, а не
задължителни изисква-
ния. Силно препоръчи-

тобусни спирки и т.н. От
МЗ препочват още да се
спазва дистанция на об-
ществени места и да се
избягват местата, на кои-
то се струпват много
хора едновременно.

телно е носенето на за-
щитни маски за лице на
закрито и на местата със
струпване на много хора
- обществен транспорт,
търговски центрове, ма-
газини, базари, гари, ав-

В България вече е
разрешено и поставяне-
то на втори бустер иРНК
ваксина при лица над 18
г., чийто завършен вакси-
национен курс е с двудо-
зова ваксина.
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ

Зам.-председателят
на НС Кристиан Вигенин

Ðåøåíèåòî
çà èçãîíâàíåòî íà
ðóñêèòå äèïëîìàòè
å äåìîíñòðàöèÿ, êîÿòî
å íà ïúò äà çàñòðàøè
ôîðìèðàíåòî íà íîâ
êàáèíåò è äà áëîêèðà
çà äúëãè ãîäèíè
îòíîøåíèÿòà ñ
Ðóñêàòà ôåäåðàöèÿ

телното бюро на партията и ПГ
“БСП за България”.

“Решението да бъдат изго-
нени 70 дипломати от Русия е
безпрецедентно в българската
дипломатическа история и е на
прага на скъсване на диплома-
тическите отношения. За нас
това е абсолютно неприемливо
и по начина, по който е взето,
и по съдържанието му”, кате-
горична е Нинова. По думите й
решението е взето абсолютно
еднолично от премиера Кирил
Петков. В Министерския съвет
не е обсъждано и не е взето
подобно решение, уточни тя.

Депутатите от БСП насто-
яха парламентът да проведе за-
крито заседание, на което да
бъде изслушан шефът на
ДАНС за доклада, който е из-
готвил и предоставил и въз
основа на който Петков е взел
решението за изгонване на
дипломатите. Тези доклади
трябва да бъдат изпратени до
премиера, президента и пред-
седателя на НС, поясни Нино-
ва. Ако президентът не знае, че
има такъв доклад на ДАНС, то

ва било най-уместно Румен
Радев спешно да свика КСНС.

“За пореден път премиерът
Кирил Петков взема еднолични
решения по въпроси, които
много сериозно засягат нацио-
налната политика - и вътрешна,
и външна. Досега проявявахме
толерантност и разбиране в
името на общата цел, която си

бяхме поставили - да променим
модела на управление. Но тъй
като това е поредното такова
решение, ще се върнем на маса-
та на разговори, ако ПП пред-
ложи друг кандидат за премиер
и Кирил Петков поеме отговор-
ността за това си поведение
досега”, заключи Нинова.

Реакцията на социалистите

е по повод думи на министър-
председателя, който заяви във
вторник вечерта, че България
ще изгони 70 руски дипломати
наведнъж до края на тази сед-
мица. Очакваме в неделя един
пълен самолет от 70 места да
замине за Москва, каза той.
Според Петков дипломатичес-
ката им дейност е била повече

за прикритие. Всеки, който ра-
боти за чужди интереси, ще
бъде призован да се върне об-
ратно в страната, откъдето е
дошъл, заяви премиерът.

По-късно зам.-министърът
на външните работи Ирена
Димитрова е извикала в МВнР
посланика на Руската федера-
ция. Посланик Елеонора Мит-
рофанова е била информирана
за решението на българската
страна за намаляване на числе-
ността на персонала на руски-
те представителства в Репуб-
лика България в граници, не-
надвишаващи числеността на
българските представителства
в Руската федерация. Числе-
ността следва да бъде
поддържана в рамките на до
23 дипломатически и 25 адми-
нистративно-технически слу-
жители, уточниха от МВнР.

От БСП реагираха светка-
вично на новината и заявиха,
че решението за екстрадиране-
то на руските дипломати не е
съгласувано с тях. “Решението
ще има дългосрочни последици.
БСП категорично не е съгласна
с това решение, който и където
и да го е взел”, написа лидерът
на партията Корнелия Нинова
във фейсбук.

ÁÑÏ ñïèðà ïðåãîâîðèòå
çà íîâî ïðàâèòåëñòâî
Ще се върнем на масата за консултации, ако кандидатът
за премиер не се казва Кирил Петков, заяви Корнелия Нинова

Юлия КУЛИНСКА

БСП спира преговорите за
съставяне на ново правителст-
во в рамките на 47-то Народно
събрание заради решението на
Кирил Петков да изгони 70
руски дипломати. Това обяви
Корнелия Нинова след извъ-
нредно заседание на Изпълни-

нещо категорично не е наред в
държавата, отсече Нинова и
припомни, че шефът на ДАНС
се назначава от президента. Тя
обясни, че от публичната ин-
формация става ясно, че се ка-
сае за шпионаж, който засяга
националната сигурност, зато-

С разнопосочни мнения излязоха вчера партиите
във връзка с решението на премиера Кирил Петков
България ще изгони 70 руски дипломати наведнъж
до края на тази седмица.

“Отзоваването на руските дипломати от Бълга-
рия е поредното самосиндикално решение на преми-
ера в оставка”, коментираха от “Има такъв народ”.
Според тях тази идея Кирил Петков е споделил още
при посещението на българската делегация в Украй-
на на “перона на гарата в Полша” и е казал, че ще
е хубаво да изгоним руски дипломати.

На обратната позиция бяха от “Демократична
България”. Според тях премиерът в оставка не е
взел еднолично решението за изгонването на 70

Ðàçíîïîñî÷íè ìíåíèÿ íà ïàðòèèòå çà ðåøåíèåòî íà Ïåòêîâ
руски дипломати, а въпросът е бил обсъждан на
коалиционен съвет на 18 май. Съпредседателят на
ДБ Христо Иванов заяви, че тогава е ставало
въпрос за прилагането на принципа за пропорци-
оналност по отношение на състава на дипломати-
ческите мисии. То е било политически подкрепено
от ДБ. Заместник-председателят на ПГ на ДБ Вла-
дислав Панев пък заяви, че решението не е било
съгласувано с партията.

От “Възраждане” излязоха с декларация, в която
се казва, че масовото изгонване на дипломати на оп-
ределена страна, което е безпрецедентно в историята
на българската държава от 1878 г. насам, и закрива-
нето на консулства в двете държави нанася силен

удар на взаимоотношенията между тези страни.
 От ГЕРБ-СДС пък заявиха, че се надяват изгон-

ването на руските дипломати да не е в резултат на
панически действия предвид вътрешно-политичес-
ката ситуация.

Заради липса на персонал временно затварят кон-
сулския отдел в София, генералното консулство във
Варна, а за 1 месец и консулството в Русе.

Говорителят на руското външно министерство
Мария Захарова коментира, че Русия си запазва пра-
вото на ответни политически и дипломатически мер-
ки, включително и с нереципрочен характер. Според
нея решението не е в интерес на България, а по
заповед на външни сили.

АНДРЕЙ ГЮРОВ:

“Продължаваме да правим всичко

възможно да излъчим правителство в

този мандат. За това проведохме и

заседание на Националния съвет в

понеделник, където дадохме ясен

мандат на преговорен екип, който да

преговаря с нашите коалиционни

партньори. Сега имаме нова информа-

ция на масата, съответно трябва да

обмислим и да седнем на масата на

преговорите, където се надяваме и

БСП да осмислят тяхното станови-

Íàäÿâàìå ñå ñîöèàëèñòèòå
äà îñìèñëÿò ñòàíîâèùåòî ñè

ще”, заяви председателят на ПГ на

“Продължаваме Промяната” Андрей

Гюров пред журналисти в НС.

“Не сме стигнали на етап да обсъждаме

персонален състав на правителството,

обсъжда се формула, която да обедини

всички партии. Път за преговори винаги

има, иначе нямаше да са преговори, а

извиване на ръце. Имаме време до петък

до връчване на мандата”, подчерта

Гюров, но не отговори дали Кирил

Петков ще е кандидатът за премиер.

СНИМКА БТА
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Ñòîëè÷àíè ñêî÷èõà
ñðåùó ïðîìåíè çà
òàêñóâàíå â òðàíñïîðòà
Остро недоволство срещу премахването на месечните карти
за една линия и на талоните за 10 пътувания изразиха софиянци

ОБЯВА

The Contracting Authorities Bulgarian National
Horticultural Union (BNHU) (5, Gergina Str. Sofia, Region
Bankya, 1320, Bulgaria,tel: +359888503478, email:
bnhu@abv.bg, contact person: Ms Mariana Miltenova,
website: https://www.bnhu.bg,www.gradinaria-bg.com)
as Coordinator and Asociatia Operatorilor din Agricultura
Ecologica Bio Romania (Strada Petricani, nr. 11D, room
10, sector 2, Bucharest, 23841, Romania, tel: +40
0746111888, email: programe@bio-romania.org, contact person: Mr. Avraham
Cioceanu, website: https://asociatia.bio/) and Union of Hellenic Chambers (UHC) (6
Akadimias Str. Athens10671 Greece +30 210 3387104 (-106) email:
asonitis@uhc.gr, contact person: Georgios Asonitis, website: https://www.uhc.gr) are

Beneficiaries of the GRANT AGREEMENT 101046085 - EU_Org_deal from 16/03/
2022 with the European Research Executive Agency (REA), under the powers delegated
by the European Commission. Project duration is 36 months starting on 01.05.2022
and a total budget of EUR 3.860.402 with a 80% grant.

The competitive procedure for the selection of implementing body(ies) of the
101046085 - EU_Org_deal activities related to the promotion of organic food products
in UK, and UAE will be based on the the most economically advantageous tender.
The estimated value of the contract is EUR 3.295.598 divided in three LOTS: LOT1
BG of estimated value EUR 1.152.848, LOT2RO of estimated value EUR 989.902 and
LOT3 RO of estimated value EUR 1.152.848. The activities include the following Work
Packages: Public Relations, website and social media, advertising, communications
tools, events and Promotion in Point of Sales. Payments will be made in EUR
according to the provisions of tender documents.

Economic operators shall meet the conditions and requirements related to their
financial and technical capacity provisioned in the tender documents which can be
found at the websitesí of contracting authorities or upon request by email at the
electronic addresses mentioned above Offers should be presented according to the
procedure described in the tender documents and will be submitted at the 5, Gergina
Str. Sofia, Region Bankya, 1320, Bulgaria, by August 1st 2022 by 14:00.

CONTRACT NOTICE

Остро недоволство срещу подгот-
вяните промени в тарифите и услови-
ята за пътуване в градския транспорт
в София изразяват столичани, след като
научиха, че от следващата година ще
плащат по 2 лева за хартиен билет, а
едномесечните карти за една линия и
талоните за 10 пътувания с намаление
се премахват.

Над 200 души са загинали от нача-
лото на годината по пътищата, заяви
Димитър Илиев от  Държавната аген-
ция “Безопасност на движението по
пътищата”. Това е с 98 повече от 2020
г. С около 20% се увеличили ранени-
те, съобщи Диан Драганов, председа-
тел на варненския клон на Съюза на
българските автомобилисти, позова-
вайки се на данни от МВР. Почти се е
удвоил броят на децата, станали жерт-
ва на пътни инциденти. Сред причини-
те се посочват лошите пътища, несъо-
бразената скорост, употребата на нар-
котици и алкохол, говорене по теле-
фон, пренебрегване на коланите, осо-
бено на задната седалка. Според екс-
пертите липсата на контрол също е
сред основни причини за големия брой
пътни инциденти. Увеличават се ката-
строфите заради говорене по телефо-

Невзривена проти-
воградна ракета падна
на тераса на блок във
Видин. Местен жител
публикува във фейсбук
снимка от терасата си
на блок 2 в кв. “Васил
Левски”, на която е пад-
нала ракетата, изстреля-
на срещу градоносните
облаци по време на бу-
рята в града във втор-
ник вечерта.

Бурята е нанесла

Групата “Осъмски ритми” при НЧ “Съзнание 1894” с. Асеновци,
община Левски, беше удостоена с престижната втора
награда на Първия национален фолклорен конкурс “От извора
на Севера” в Пордим. Над 650 изпълнители се състезаваха
през двата дни с изпълнения на северняшки народни песни

Деси ВЕЛЕВА

Мненията им се събират в сайта на
Столичната община, където е предста-
вена за обществено обсъждане проме-
нената Наредба за реда и условията за
пътуване с обществения градски транс-
порт. Позициите ще се събират до 17
юли и общинските съветници ще пре-
ценят с кои от тях да се съобразят.
Очаква се промените да бъдат гласу-
вани на сесията на 21 юли.

Най-остро е възмущението от пре-
махването на едномесечните карти за
една линия. “Много столичани пъту-

ват до работата си или до друга своя
ежедневна дестинация и обратно само
по една линия. Не виждам причина
това право да им се отнема и да бъдат
задължавани да купуват карта за всич-
ки линии, която всъщност няма да из-
ползват. Това би било нелоялна прак-
тика, която бих оспорил и по съдебен
ред пред Административния съд”,
пише на съветниците столичанин. Не-
гова съгражданка е категорична, че за-
плащането на карта за цялата градска
мрежа е възмутително и дискримина-

ционно. “Добре е да се правят проме-
ни, да се върви към електронни услу-
ги, но нека да не се ощетяват гражда-
ните”, пише по същия повод друг сто-
личанин. Недоволна пътничка е пре-
сметнала, че с новите условия ще се
налага месечно да плаща за петчлен-
ното си семейство 1400 лева за транс-
порт. Учениците също не трябва да
бъдат задължавани да купуват карти
за цялата градска мрежа, ако не им е
необходимо, коментират още недо-
волни.

Друг софиянец, който ползва тало-
ните за 10 пътувания, но пътува през
една седмица, настоява те да бъдат
запазени и да има гъвкавост. Според
предложение на ръководството на
“Метрополитен” трябва да се даде
възможност за зареждане на пакетен
талон за 5 пътувания, като всяко да
струва 1,50 лева. Има и мнения харти-
ените билети да останат още една го-
дина на тази цена.

ДУМА припомня, че общината
предвижда хартиените билети, купу-
вани в метро и от водач на наземен
транспорт, да струват 2 лева, както и
да се въведе електронен билет от 1,60
лв., като с него ще могат да се правят
прекачвания в рамките на 30 минути,
и билет от 2,20 лв. с прекачвания в
рамките на час.

Коментар на стр. 9

Ïðîòèâîãðàäíà ðàêåòà
ïàäíà íà òåðàñà
íà áëîê âúâ Âèäèí

щети и върху покрива
на сцената на община
Видин, която бе разпо-
ложена в близост до
крепостта “Баба Вида”.
Цялостната конструк-
ция не е пострадала,
тъй като е добре обезо-
пасена.

В близкото до Видин
с. Новоселци има опле-
тени жици на електри-
чески стълбове от пад-
нали клони. В Дунавци

два квартала са остана-
ли без ток. Навсякъде в
града работят екипи на
общинското предприя-
тие “Чистота, озеленя-
ване и благоустройст-
во”. Има паднали дърве-
та, счупени клони и по-
вредени автомобили
след силната буря в гра-
да, съобщава община
Видин. Постъпили са
над 30 сигнала за раз-
лични щети.

Çà ïîëîâèí ãîäèíà íàä 200 äóøè
çàãèíàõà ïî ïúòèùàòà

на. Летните месеци са времето, в кое-
то стават най-много катастрофи.

Трета година на 29 юни се отбеляз-
ва Националният ден на пътната безо-
пасност в България и се организират
редица инициативи в страната, които
преминават под мотото “На пътя жи-
вотът е с предимство”.

Според Диана Русинова, председа-
тел на Европейския център за транс-
портни политики, отбелязването на
такъв ден с нищо не помага за намаля-
ване на броя на катастрофите. По ду-
мите й “в последните 5 години не се
прави почти нищо за пътната безопас-
ност. Държавните институции и поли-
тиците не се вслушват в мнението на
експертите. Според Русинова в Бълга-
рия има добра нормативна база за дви-
жението по пътищата, но “никой не е
готов да спазва правилата”.
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Намерете разумното реше-
ние да не оставяме икономика-
та без подкрепа. Това заяви
вицепремиерът, министър на
икономиката и индустрията и
лидер на БСП Корнелия Ни-
нова от парламентарната три-
буна по време на обсъждания-
та на актуализацията на бюд-
жета на второ четене. Всички
работодателски организации
ме потърсиха с тревога за
това, че и трите предложения
в държавния бюджет, които
засягат помощ за икономиката
и за бизнеса, не са приети на
второ четене в комисията по
бюджет, коментира Нинова.

С нулева ставка ДДС от 1 юли ще е не само хлябът,
но и брашното. Това приеха депутатите в пленарна зала
при второто гласуване на актуализацията на бюджета.
Изненадващо в пленарна зала бе приета и нулева ставка
за брашното, въпреки че бе отхвълрена преди ден от
бюджетната комисия. Тя бе предложена от председателя
на земеделската комисия в парламента Пламен Абровски
от ИТН с мотива, че само така може да се намалят ДДС-
злоупотребите след премахването на налога за хляба, а
също и да се помогне да не фалират малките хлебопро-
изводители, които не са регистрирани по ДДС и трябва
да плащат брашно с 20% налог.

Депутати обаче отхвърлиха предложенията за нама-
лен ДДС за плодове, зеленчуци и живи животни. Не бе
прието и искането на ГЕРБ и след 1 юли да продължи
облагането с 9% на доставките на бира и вино в заведе-
нията, въведено заради пандемията през 2020 г. Бившият
министър на туризма Николина Ангелкова защити това
свое искане със загриженост за туристическия сектор,
който най-много пострадал от КОВИД-пандемията, а сега
от войната в Украйна. “Не е морално да оставим бирата
с нисък данък, а да отказваме да го намалим за лекарст-
вата”, заяви Румен Гечев от “БСП за България”. Така от
1 юли за бирата и виното, продавани за консумация в
заведенията, се връща по-високият налог от 20%.

Отпаднаха плановете на правителството в първона-
чалния законопроект от 1 юли да започне поетапно уве-

С новите цени на тол системата един хляб
ще се увеличи между 3 и 5 стотинки. След 1
януари 2023 г. трябва да се сложи още 20%
надценка. Това заяви на пресконференция,
организирана от браншовите организации,
Йордан Арабаджиев от Съюза на междуна-
родните превозвачи. Той нарече безобразно
увеличението на тол таксите и разширяване-
то на обхвата на тол системата.

Тол системата е корумпирана, краде пари от
българските граждани, заяви Магдалена Милте-
нова от Камарата на автобусните превозвачи. С
увеличение на таксите и разширяване на обхва-
та й с второкласните пътища българското пра-
вителство да увеличи цените за българските
граждани - всеки ще я плаща през хляба, сире-
нето, продължаваме да обедняваме, заяви тя.

Христо Радков от Българското обедине-
ние на шофьорите добави, че от 2023 г. всеки
български гражданин - от бебе до старец, ще
плаща през стоките 127 лв. на година заради
увеличението на цената на транспорта през
тол таксите и горивата.

През юни 2022 г. общият показател на бизнес климата в
България се повишава с 1,4 пункта спрямо предходния месец,
като подобрение на показателя се наблюдава в промишлеността,
строителството и търговията на дребно, сочат данните на НСИ.

Показателят “бизнес климат в промишлеността” нараства с
1,7 пункта. Оценките на промишлените предприемачи за насто-
ящото бизнес състояние на предприятията са оптимистични, като
и очакванията им за следващите шест месеца са благоприятни.
Същевременно и прогнозите им за производствената активност
през следващите три месеца се подобряват.

“Бизнес климатът в строителството” се покачва с 2,1 пункта,
което се дължи на позитивните оценки на строителните пред-
приемачи за настоящото бизнес състояние на предприятията.

Съставният показател “бизнес климат в търговията на дреб-
но” се повишава с един пункт в резултат на подобрените оценки
на търговците на дребно за настоящото бизнес състояние на
предприятията. “Бизнес климатът в сектора на услугите” запазва
нивото си от предходния месец. Оценките на мениджърите от-
носно настоящото търсене на услуги са благоприятни, докато
очакванията им за следващите три месеца са резервирани.

Áèçíåñ êëèìàòúò
ñå ïîäîáðÿâà

НИНОВА КЪМ ДЕПУТАТИТЕ:

Íå îñòàâÿéòå ðîäíàòà
èêîíîìèêà áåç ïîäêðåïà
Парламентът освободи електроенергията от акциз

“Досега правителството
намирахме начин да подкре-
пяме българския бизнес - с
компенсации за енергоноси-
телите всеки месец. Но в мо-
мента с това, което се случва,
и с отхвърлянето на всички
предложения поставяме под
риск икономиката за следва-
щите месеци. Това означава
предстоящи фалити, растяща
безработица, социални тре-
воги на много домакинства”,
заяви Нинова. “Тук съм от
тяхно име, упълномощена
съм от тяхно име да се
обърна към народните пред-
ставители и да ви призова да

се намери между трите или
четвърто решение, но в бю-
джета на второ четене да за-
легне подкрепа за българ-
ския бизнес. Това е инвес-
тиция в предвидимост, в спо-
койствие за икономиката, в
запазване на работни места
и в гарантиране на сигур-
ност за следващите трудни
месеци пред България”,
допълни вицепремиерът.

Междувременно парла-
ментът прие на второ четене
разпоредби от актуализация-
та на държавния бюджет, с
които се променя Законът за
акцизите и данъчните складо-

ве. Предвижда се освобожда-
ване от акциз на електричес-
ката енергия, втечнения неф-
тен газ и природния газ в срок
до 30 юни 2025 г.  “За” тези
разпоредби бяха 117 депута-
ти, 110 гласуваха “против” и
трима се въздържаха.

Мярката е с цел да се под-
помогне бизнесът и потре-
бителите във връзка с нео-
чаквания значителен скок на
цените на енергийните про-
дукти, породени от нарасна-
лото търсене в европейски
и световен мащаб. Тя ще
бъде реализирана чрез изгот-
вяне на нотификация до Ев-

ропейската комисия.
С промените в Закона за

държавния бюджет се въведе и
намалена ставка на ДДС от 9
на сто за доставки на централ-
но отопление и доставки на
природен газ. Мярката ще се
прилага до 1 юли 2023 г. В
същия срок ще се прилага и
нулевата ставка на ДДС за
хляба и брашното.

В агенция “Митници” ще се
води публичен регистър с ак-
туални данни, предоставени от
лицензираните складодържате-
ли за наличие или липса на
свободни складови капацитети,
приеха още депутатите.

Ïëàøàò ñ ïîñêúïâàíå
íà õëÿáà çàðàäè
òîë òàêñèòå

È áðàøíîòî áåç ÄÄÑ

личение на акцизите на цигарите, пурите, наргилетата,
електронните цигари, както и да се въведе нов специфи-
чен налог за тютюневите течности. Това бе решено още
в бюджетната комисия, след като не се постигна съгласие
откога да започнат да действат акцизните промени. Тю-
тюневите компании поискаха отсрочка, за да се подгот-
вят с новите бандероли и процедури. Най-вероятно по-
вишението на акцизите, което е по европейска директива,
ще започне от началото на 2023 г. с новия бюджет.

Депутатите гласуваха текст, с който задължават
държателите на акцизни складове за горива всеки ден да
докладват на агенция “Митници” свободните наличности
в тях, а агенцията да ги публикува също всеки ден на
сайта си. Целта е вносители и търговци да бъдат улесне-
ни при съхраняване на количествата горива.
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37 на сто от българите не
са могли да свържат двата
края през последното триме-
сечие на миналата година.
Това показва най-новото из-
следване на “Евростат” за
въздействието на пандемията
върху 11 страни от ЕС. По
този показател страната ни е
на дъното в ЕС. Във Финлан-
дия процентът на хората, ко-
ито или не могат, или трудно
свързват двата края, е 9,2%.

През последното тримесе-
чие на 2021 г. поне 20 на сто
от всички жители на страните
в ЕС, за които фигурират на-
лични данни (България, Белгия,
Ирландия, Франция, Австрия,
Словения и Финландия), биха
могли да свържат двата края
лесно или много лесно. Един-
ствено в България сред посо-
чените от ЕС страни делът на
гражданите, които не са изпит-
вали никакви или почти никак-
ви затруднения да посрещат
разходите си за живот, е едва
4,4% през четвъртото триме-

37% îò áúëãàðèòå íå ñâúðçâàò
äâàòà êðàÿ
Покупателната способност
на домакинствата е почти
наполовина от средната в ЕС

СНИМКА ЕМИЛИЯ КОСТАДИНОВА

сечие на миналата година. Най-
висок е показателят във Фин-
ландия, като 43,7 на сто от
финландците не са имали за-
труднения при посрещане на
разходите си.

Разразилата се пандемия от
коронавирус през 2020 г.,
продължила и през 2021 г.,
повлия на условията на живот
сред всички страни членки на
Европейския съюз. Макар и в
различна степен, всички граж-
дани на страните от ЕС бяха
засегнати от намаления на
доходи, съкратено работно
време и тежки правила за со-
циално дистанциране.

Икономиката на България
е изложена на нови рискове,
преди всичко поради нараст-
ващите цени на енергията и
транспорта, отчита Агенция-
та за икономическо развитие
на Германия в публикацията
си “Икономически перспекти-
ви - България (юни 2022)”,
съобщиха от Германо-българ-
ската индустриално-търговска

камара.
Икономическият растеж на

страната се забавя главно по-
ради инфлацията и проблеми-
те във веригата на доставки.
Нарастващите разходи в све-
товен мащаб, особено за енер-
гия, суровини и храни, влоша-
ва търсенето в България.
Съответно вносът е подложен
на натиск. Нарастващите раз-
ходи за енергия натоварват
частните домакинства в Бълга-
рия. Делът на енергийните

разходи на домакинство в
страната е 20 на сто. Това
поставя разходите под средни-
те за ЕС от 25%. Покупател-
ната способност на български-
те домакинства обаче е почти
наполовина от средната поку-
пателна способност в ЕС.

ЕС прогнозира ръст на
реалния БВП от 2,1 на сто за
2022 г. и 3,1 на сто за 2023 г.
Частното потребление ще
расте по-умерено. Една от
причините за това е, че реал-

ните доходи на голяма част от
населението се очаква да спад-
нат рязко през 2022 г. Ръстът
на заплатите в частния и пуб-
личния сектор ще остане под
нивото на инфлацията. Номи-
налните месечни брутни дохо-
ди вероятно ще се увеличат
средно със 7% през 2022 г. За
разлика от тях се очаква ин-
флацията да бъде 14%, изчис-
лява Виенският институт за
международни икономически
сравнения.

Цената на дизела
премиум надмина 4 лв.
за литър, а тази на бен-
зина я гони. Това става
ясно от данните на спе-
циализираната платфор-
ма fuelo.net. Само за
последния месец цените
на горивата по бензино-
станциите са скочили с
около 20-30 ст. на литър.
Поскъпването е средно
с около стотинка на ден.

Най-скъпо вчера се
продаваше дизелът пре-
миум, като средната му
за страната цена беше
3,89 лв. Най-високата
отчетена обаче бе 4,09
лв. От 30 май поскъпва-
нето на този вид гориво
е с 36 ст. на литър.

Бензинът А-100 е със
средна цена 3,72 лв.,
като най-високата вчера
беше 3,92 лв. За месец

3,5% от проверените
къщи за гости са “чисти
измами”, заяви пред БТВ
изпълнителният директор
на Държавен фонд “Земе-
делие” (ДФЗ) Николай
Каварджиклиев. В също-
то време стана ясно, че
собствениците на къщи за
гости протестират.

Европейският съюз
очаква България да
възстанови сумите, по-
харчени по тази мярка
неправомерно. Те посто-
янно варират в различни-

Падналите дъждове в последните дни в Добричкия
регион могат да забавят жътвата - особено на ранните
сортове пшеница, заяви пред БТА председателят на
Добруджанския съюз на зърнопроизводителите Радо-
стина Жекова. По думите й кампанията се очаква да
започне между 5 и 10 юли, стига черноземът да изсъхне
и “хлябът да се изпече”. Земеделските стопани се на-
дяват да приберат средно по 550 килограма пшеница
от декар след студовете през март и периодите без
достатъчно влага през годината, добави председателят
на браншовата организация. В Добричка област, в
която традиционно се отглеждат най-много площи с
пшеница в страната, реколтата през тази стопанска
година трябва да бъде прибрана от над 1 201 000
декара.

Според Жекова, ако дъждовете спрат, прибирането
на ечемика, който масово се жъне в региона, ще при-
ключи до края на седмицата. Тя отбеляза, че производ-

ШЕФЪТ НА ДФЗ:

3,5% îò ïðîâåðåíèòå êúùè çà ãîñòè
ñà „÷èñòè èçìàìè”

те изказвания от ЕК - 23
млн. лв., 28 млн. лв.  Ди-
ректорът на фонда пояс-
ни, че още не е ясно кол-
ко финално ще излязат
парите за връщане. “Па-
рите ще ги връщат тези
хора, които не са
изпълнили договора си, а
ако не могат те да ги пла-
тят, трябва да се премине
към съдебно изпълнение.
Държавен фонд “Земеде-
лие” е проверил 100% от
всички проекти. Заведени
са 219 дела, от които 36

вече са приключили в
полза на ДФЗ”, обяви Ка-
варджиклиев.

Част от исканията на
протеста са фондът да
спре да води дела срещу
собствениците на тези
къщи, което е “меко ка-
зано, неразумно”, заяви
той.

Според Каварджикли-
ев 85% от къщите имат
разминаване с бизнес
плана, тоест, къщите са
построени, но няма за-
етост, няма ВиК, няма

електричество. “Не е
важно само да бъде по-
строена дадена къща за
гости, тя трябва да функ-
ционира като такава, да
създава работни места и
да развива региона, в кой-
то се намирa”, каза той.
Каварджиклиев отчете, че
има малък процент къщи,
които работят много от-
говорно и много добре,
други, които просто не
знаят как да работят, и
такива, които никога не
са желали да работят.

Äúæäîâåòå ìîæå äà çàáàâÿò æúòâàòà
ството на зърнената култура в различните землища е
в широки граници - от 300 до 800 килограма от декар,
като средният добив за Добричка област ще достигне
около 600 килограма. Комбайните прибират ечемиче-
ната реколта от близо 60 000 декара в региона.

Председателят на Добруджанския съюз на зърно-
производителите коментира пазара на селскостопан-
ски продукти с думите, че “безмитният внос от Украй-
на и Молдова уби търговията”. В момента няма никак-
во търсене на пшеница, изкупната цена на ечемика
падна от 650 лева на 520-540 лева за тон, а на слънчог-
леда - от 1600 лева на 800-1000 лева, посочи Жекова.
Тя добави, че украинските производители са готови да
продадат всичко на всякаква цена, и призова българ-
ската държава да се намеси при вноса със засилен
фитосанитарен контрол. Сега не е ясно внасяните от
Украйна слънчоглед и царевица как са произведени,
съхранявани и транспортирани, заяви Жекова.

Äèçåëúò ìèíà 4 ëâ.,
áåíçèíúò ãî ãîíè

поскъпването му е с 21
ст. на литър.

Масовият бинзин А-
95 вече е 3,38 лв. за
литър, като поскъпване-
то му от 30 май е с 22
ст. Най-високата му
цена вчера беше 3,54 ст.,
а най-ниската - 3,21 лв.
за литър.

Обикновеният дизел
се продава средно за
3,55 лв. за литър. Него-
вото поскъпване за по-
следния месец е с 27 ст.
на литър. Най-високата
му цена е 3,65 лв.

Пропанбутанът се
предлага средно за 1,56
лв., като при него за
последния месец има
поевтиняване с около 2
ст. Средната цена на
метана е 3,51 лв. За по-
следния месец той е
поскъпнал с 13 ст.






















